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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri
Christiansborg
1240 København K

J.nr. J.nr. MST-106-00560

Den 21. december 2009

Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 2. de-
cember stillet følgende spørgsmål nr. 85 (alm. del), som hermed besvares. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Bjarne Laustsen (S).

Spørgsmål nr. 85 (alm. del)
Ministeren bedes oplyse årsagen til, at mange interessenter - herunder KL -
har anerkendt, at målsætningen fra regeringens aftale med KL i februar 
2009 nu er uden for rækkevidde?
     

Svar
Som det fremgår af den offentliggjorte statusrapport, så er der, hvis man
udelukkende måles på antallet af sagsafgørelser, langt op til de 2352 sager, 
der indgår i husdyraftalen for 2009. Der har dog allerede efter sommer kun-
net konstateres en betydelig stigning i produktionen af afgørelser. Set i for-
hold til, at antallet af indkomne ansøgninger er under det forventede ved 
indgåelsen af aftalen, tyder dette på, at sagspuklen ved årets slutning vil 
være reduceret. Dette skal også ses i lyset af, at hvis der fokuseres på 
sagsbehandlingsfristen på 12 måneder er de fleste kommuner ganske godt 
med. 

Når kommunerne først i efteråret er kommet rigtig op i omdrejninger med at 
producere afgørelser, skyldes det blandt andet, at opgaven med visitering 
fra maj til august har været større end forudset samtidigt med, at effekten af 
den øgede rekruttering og kompetenceopbygning i kommunerne har krævet 
en lidt længere indfasningsperiode end estimeret i aftalen. Der er blandt 
aftaleparterne en forventning om, at det samlede mål for aftalen i 2010 nås.

Troels Lund Poulsen/ Jesper Olsen
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